
 
 

 

 

Zápis ze 162. schůze VV ŠSČR 
Pardubice, 26. července 2022 
 
Přítomni: Martin Petr, Rostislav Svoboda, Zdeněk Fiala, Jan Malec, Michal Konopka, Jan Sikora 
 
Hosté: František Štross (generální sekretář), Bohumír Sunek (předseda RK), Josef Bednařík (předseda 
KMK), Petr Pisk (předseda KPT), Petr Laušman (AVE-kontakt) 
 

1. Zahájení, určení zapisovatele a ověřovatele zápisu 
 
Schůzi zahájil ve 13:50 M. Petr. Zapisovatelem byl určen František Štross, ověřovatelem Martin Petr. 
 

2. Schválení zápisu ze 161. schůze VV ŠSČR   
 
Usnesení 162/1: VV ŠSČR schvaluje zápis ze 161. schůze VV ŠSČR. 
 
Příloha 1: Zápis ze 161. schůze VV ŠSČR 
 

3. Schválení programu 162. schůze VV ŠSČR 
 

  Bod programu Předkladatel 
1 Zahájení, určení zapisovatele a ověřovatele zápisu M. Petr 
2 Schválení zápisu 161. schůze VV ŠSČR M. Petr 
3 Schválení programu 162. schůze VV ŠSČR M. Petr 
4 Přehled usnesení per rollam F. Štross 
5 Kontrola úkolů F. Štross 
6 Zpráva předsedy ŠSČR M. Petr 
7 Zpráva hospodáře R. Svoboda 
8 Zpráva předsedy KRÚ M. Konopka 
9 Zpráva předsedy KM Z. Fiala 

10 Zpráva předsedy STK J. Malec 
11 Zpráva předsedy KMK J. Bednařík 
12 Zpráva předsedy KR J. Sikora 
13 Zpráva sekretariátu F. Štross 



 
 

 

 

14 Různé   
15 Závěr   

 
Usnesení 162/2: VV ŠSČR schvaluje program 162. schůze VV ŠSČR. 

4. Přehled usnesení per rollam 
 
Usnesení per rollam v období 29. 06. 2022 - 25. 07. 2022: 

1) VV ŠSČR schválil krajům proplacení krajských členských příspěvků na základě předložených 
podkladů. 
 
2) VV ŠSČR schválil předloženou fakturu za letenky české výpravy na Šachovou olympiádu v Indii. 
 
3) VV ŠSČR schválil proplacení předložené faktury za MS kadetů 2022 ve výši 11.429 USD. 
 
4) VV ŠSČR schválil proplacení předložené faktury za MS mládeže 2022 ve výši 8.436 EUR. 
 

5. Kontrola úkolů 
 
F. Štross informoval o průběžném plnění úkolů. 
 
Usnesení 162/3: VV ŠSČR bere na vědomí kontrolu úkolů. 

6. Zpráva předsedy ŠSČR 
 
Zprávu předsedy uvedl M. Petr. 
 
Sport a stát 
Národní sportovní agentura vyhodnotila dotační program Podpory sportovních svazů. Jako federace 
bychom měli obdržet o něco méně finančních prostředků než v loňském roce, nicméně pokles dotace 
je jeden z nejmenších mezi sportovními svazy (mínus 1,5 procenta). Celkem je částka o 1,5 milionu Kč 
vyšší, než bylo naplánováno ve schváleném rozpočtu ŠSČR na rok 2022.  

FIDE a ECU 
V červenci a srpnu proběhnou volby ECU a FIDE na další období. Na kongresu ECU v Thessaloniki 
bude ŠSČR zastupovat Petr Pisk, na kongresu FIDE v Chennai bude delegátem svazu Jan Mazuch. 
 
Na startovní listině srpnového ME žen v Praze (zde) najdete více než 100 účastnic, včetně 12 českých 
hráček. Z turnaje ve spolupráci s Ave-kontaktem připravujeme komentovaný online přenos.  

http://chess-results.com/tnr652617.aspx?lan=1


 
 

 

 

 
 
Různé 
Navštívil jsem dětský šachový tábor v Doksech, reprezentační soustředění mládeže ve Zruči nad 
Sázavou a 33. ročník pardubického Czech Openu.  
 
Diskuze: P. Laušman informoval o přípravách ME žen v Praze a o finančních těžkostech vzhledem 
k nulové dotaci od NSA. Nicméně všechno jinak běží podle plánu. Do konce července je nutné uhradit 
druhou splátku ECU ve výši 37.500 €. Celou částku zašle AVE kontakt na eurový účet ŠSČR, který ji 
následně ECU přepošle. 
 
P. Pisk stručně informoval o právě proběhlém kongresu ECU, který proběhl v Soluni. Do příští schůze 
VV pošle zprávu s nejdůležitějšími informacemi. 
 
Usnesení 162/4: VV ŠSČR schvaluje proplacení 2. faktury ECU ve výši 37.500 euro spojené s 
pořádáním ME žen 2022. 
 
Usnesení 162/5: VV ŠSČR bere na vědomí zprávu předsedy ŠSČR. 
 
Úkol 162/1: Zaslat do příští schůze VV zprávu z kongresu ECU v Soluni – P. Pisk. 
 

7. Zpráva hospodáře 
 
Zprávu hospodáře uvedl R. Svoboda. 

Hospodaření svazu v roce 2022, stav k 30. 6. 2022 
V příloze předkládám k projednání VV hospodaření svazu za první polovinu tohoto roku. S ohledem 
na schválený rozpočet se vyvíjí zatím poměrně standardně. Většina výdajových položek je čerpána 
dle něj. Výjimkou je položka V1.4., kde je schválen výdaj 205 tis. Kč a čerpáno je 986.817 Kč. Zde jsou 
zaúčtovány poplatky a odvody ECU dle uzavřené smlouvy mezi ŠŠCR a Evropskou šachovou federací.  
Tyto poplatky budou po dokončení ME přeúčtovány do samostatné položky dle skutečnosti v souladu 
s uzavřenou smlouvou s AVE CHESS z.s., která je uzavírána v souladu se schváleným usnesením 
konference svazu. 
 
I když je zatím v jednotlivých položkách čerpání v souladu s rozpočtem, je patrný tlak na navýšení 
čerpání některých schválených výdajů a ohledem na navyšující se náklady, zvlášť na ubytování a 
cestovné. Týká se to především cest na akce a některých soustředění. 
 
Druhý pohled na hospodaření je z hlediska celkového stavu za polovinu roku. Hospodaření vykazuje 
k 30. 6. ztrátu 6,19 milionu korun. Důvod je jasný. Ještě v polovině tohoto roku jsme neobdrželi 
hlavní zdroj svazových příjmů, dotaci od NSA. Jedině díky vytvořené velké svazové rezervě se to 



 
 

 

 

fungování svazu nijak nedotklo, všechny akce a závazky svaz plní. Je třeba říci, že tato situace ve 
sportovním prostředí není samozřejmostí.  
 
Dotace NSA 
Teprve 20. července jsme od NSA konečně obdrželi rozhodnutí o přidělené dotaci. Dlouhé a už 
poměrně nervózní čekání je nakonec zakončeno optimistickou zprávou. 
  
Pro rok 2022 obdržíme v části:  
A) Organizace činností sportovní organizace svazového charakteru  11.020.575 Kč 

B) Péče o talentovanou mládež        2.451.973 Kč 
C) Zabezpečení státní sportovní reprezentace      2.043.767 Kč 

Celkem         15.516.315 Kč 
V návrhu rozpočtu jsme počítali s částkou 14,0 mil Kč, což znamená, že příjmová stránka rozpočtu je 
navýšena o 1,516.315 Kč, tedy o 8,2 %. 

Sektorové členění rozpočtu 
Pro diskusi s reprezentanty o jejich finančních nárocích, uzavíraných smlouvách a celkové struktuře 
příjmů a výdajů svazu, jsem zpracoval materiál, kde jsem se pokusil provést „sektorové“ člení příjmů 
a výdajů svazu. Protože si myslím, že materiál má určitou informační hodnotu, tak jej přikládám ke 
své zprávě. 
 
Diskuze: R. Svoboda doplnil, že podmínky použití dotace se opět o něco zpřísnily a ne vše, co dříve 
šlo, půjde vyúčtovat. Vyzval správce jednotlivých kapitol rozpočtu, aby pečlivě hlídali své položky a 
včas VV informovali, pokud se některá z letošních plánovaných akcí nebude realizovat.  
 
Usnesení 162/6: VV ŠSČR bere na vědomí zprávu hospodáře.  
 
Příloha 2: Hospodaření ŠSČR k 30. 6. 2022 
 
Příloha 3: Rozhodnutí NSA o dotaci pro ŠSČR 
 
Příloha 4: Rozpočet ŠSČR 2022 – sektorové členění 
 
 

8. Zpráva předsedy KRÚ 
 
Zprávu předsedy KRÚ uvedl M. Konopka. 
 
Olympiáda 2022, Chennai 
Ve dnech 8. – 12. července proběhlo soustředění ženské reprezentace v Kostelci u Zlína. Podrobná 
zpráva kapitána ženské reprezentace Tomáše Poláka v příloze. 13. července se konala online schůze 
KRÚ za přítomnosti Lenky Kůsové, která pojede na olympiádu jako vedoucí výpravy. Rozebíraly se 
aktuální záležitosti před odletem (povinnost testování na Covid, výše diet na cestu, apod.). Otázka 



 
 

 

 

ubytování je rozebrána v sekci „neveřejné“, reprezentace by (zatím) měla být na hotelu Taj 
Fisherman Cove. 
 
Akademické MS 2022, Antverpy 
Akademické MS v Belgii, kde mají právo účasti studenti VŠ a V0Š mezi ročníky narození 1997 a 2004, 
se bude konat v září. Náklady na turnaj uhradí Česká asociace univerzitního sportu. Českou republiku 
by měli reprezentovat Martin Hollan a Karin Němcová. V posledních týdnech dorazila bohužel řada 
omluvenek od dalších potencionálních hráčů. 

Diskuze: M. Konopka vysvětlil důvody navýšení rozpočtu pro olympiádu v Indii předloženého 
v neveřejných přílohách. Hlavním důvodem zdražení jsou letenky, u kterých se původně, při 
plánovaném konání olympiády v Moskvě, počítalo s částkou okolo 9 tisíc za jednu, zatímco do Indie 
stojí více než 30 tisíc Kč. Na základě aktuální zprávy o pozitivním PCR testu V. Babuly těsně před 
odletem a jeho zastoupením Vojtěchem Zwardoněm, dozná rozpočet ještě dalších změn. 

Usnesení 162/7: VV ŠSČR schvaluje předložený aktualizovaný rozpočet české výpravy na olympiádu v 
Chennai 2022. 

Usnesení 162/8: VV ŠSČR bere na vědomí zprávu předsedy KRÚ. 

Příloha 5: Zpráva ze soustředění ženské reprezentace 
 

9. Zpráva předsedy KM 
Zprávu předsedy KM uvedl Z. Fiala. 

Komise mládeže ŠSČR se věnovala přípravě soutěží mládeže v sezóně 2022/2023. 

Extraligy mládeže se přihlásila všechna oprávněná družstva. Do 1. ligy se nepřihlásil postupující z KP 
Libereckého kraje (1. Desko Liberec C, 2. ŠK Česká Lípa). Dle Soutěžního řádu bylo uvolněné místo 
obsazeno prvním náhradníkem z 1. ligy (ŠACHklub Tábor). 

Komise mládeže ŠSČR rozdělení družstev do skupin západ a východ Extraligy mládeže a do skupin A, 
B, C a D 1. ligy mládeže 2022/2023. 

Usnesení 162/9: VV ŠSČR bere na vědomí zprávu předsedy KM. 
 

10. Zpráva předsedy STK 
 
Zprávu předsedy STK uvedl J. Malec. 
 
Byl vyhlášen konkurz na pořadatele turnajů Seriálu Grand Prix České republiky v rapid šachu 
2022/2023. 



 
 

 

 

Proběhla MČR 2022 družstev (14. až 17. července, Pardubice), MČR 2022 v bleskovém maratónu 
(18. až 19. července, Pardubice), MČR 2022 ve Fischerových šachách (19. července, Pardubice), MČR 
2022 v rapidu mužů (20. až 21. července, Pardubice) a MČR 2022 v Bughouse (23. července, 
Pardubice). 

Bezprostředně před touto schůzí byly nalosovány ligové soutěže 2022/2023. 

Diskuze: V září by STK chtěla vypsat konkurzy na pořádání mistrovských akcí, mj. na MČR mužů a žen 
na příští rok. Problém je momentální výrazný výdajový nárůst za pobyt a stravu. Bude řešeno před 
vypsáním konkurzů, ve hře jsou různé formy navýšení příjmové stránky v rozpočtu akcí.  
 
Usnesení 162/10: VV ŠSČR bere na vědomí zprávu předsedy STK. 

11. Zpráva předsedy KMK 
 
Zprávu předsedy KMK uvedl J. Bednařík. 
 
Komise pro marketing a komunikaci připravila pro šachové fotografy letní fotosoutěž zaměřenou na 
Mezinárodní den šachu. Do 31. 7. 2022 mohou všichni potenciální účastníci zasílat až 5 fotografií na 
emailovou adresu Instagram@chess.cz. Podrobnosti jsou k nalezení na webu chess.cz. 
 
Průběžně pracujeme na vyhodnocení uskutečněných akcí zařazených do grantového řízení na 
popularizaci šachu 2022. 
 
Zajišťujeme propagaci blížícího se ME žen, které se uskuteční v Praze. V plánu jsou tiskové zprávy, 
banner na webu chess.cz a další propagační materiály. Dále taktéž pracujeme na zajištění propagace 
blížící se Olympiády v Indii. Díky člence KMK Lence Kůsové budou realizovány každodenní živé vstupy 
přímo do dějiště Olympiády.  
 
Od července jsme také započali spolupráci s odborných časopisem Coach. V prvním vydání, kde se 
objevuje podklad ŠSČR je červencový díl. Přečíst si zde můžete velmi zajímavý rozhovor s Davidem 
Navarou či Jáchymem Němcem. Rozhovory jsou v příloze. Pro srpnový díl připravujeme šachovou 
inzerci.  
 
Další práce KMK jednou větou: 

• Finalizujeme svazový fanshop, řešíme obchodní podmínky 
• Aktivně spolupracujeme s komisí pro ženský šach 
• Během uplynulých týdnů jsme rozeslali Červencový newsletter 
• Na webu, Instagramu, Facebooku či Twitteru jsme informovali šachovou veřejnost o 

nespočetném množství událostí, školení atd. 
  
Diskuze: Diskutováno zpravodajství z olympiády v Indii. V plánu jsou každodenní vstupy na FB a 
jednou za dva dny i aktuality na webu včetně vyjádření kapitánů k jednotlivým kolům a 

mailto:Instagram@chess.cz
https://www.chess.cz/vyfot-si-3-000-kc-letni-fotosoutez-je-tady/


 
 

 

 

komentovaných partiových ukázek. Novinářům byla zaslána tisková zpráva přímo i s kontaktem na 
vedoucí výpravy a členku KMK Lenku Kůsovou, která bude zajišťovat zpravodajství přímo na místě. 
 
Usnesení 162/11: VV ŠSČR bere na vědomí zprávu KMK. 
 
Příloha 6: Newsletter 07/2022 
 

12. Zpráva předsedy KR 
 
Zprávu předsedy KR uvedl J. Sikora. 
 
Všechny turnaje, které v uplynulém období proběhly a na které KR schvalovala tým rozhodčích, 
proběhly bez problémů a s excelentním přístupem ze strany rozhodčích. Nebyl zaznamenán žádný 
incident, který by KR musela řešit. 
 
Jediný námět na zlepšení bylo doporučení, aby rozhodčí používali „silent“ (tichou) myš. Obzvlášť při 
klasickém šachu, kdy je v místnosti obvykle větší klid, je neustálé hlasitější klikání myši ze strany 
rozhodčího, který zadává výsledky nebo upravuje on-line partii, zbytečné a neprofesionální. 
 
KR ve dnech 23. - 24. 7. Naplánovala v rámci Czech Openu Školení rozhodčích R1, přihlásilo se celkem 
13 účastníků. 
 
Czech Open je také poslední generálkou českých rozhodčích před nadcházejícím ME žen v Praze, 
které je pořádáno Šachovým svazem ve spolupráci s AVE-KONTAKTem. 
 
A na závěr připojuji informaci o tom, že po turnajích ME družstev, ME v rapidu, ME v bleskovém 
šachu, MS v rapidu, MS v bleskovém šachu, a ME mužů budeme mít díky IA Jaroslavu Benákovi také 
zastoupení na Šachové olympiádě v Indii. V tomto směru se nám podařilo dosáhnout zcela unikátního 
zastoupení našich rozhodčích na celé řadě významných akcí. 
 
Usnesení 162/12: VVŠSČR bere na vědomí zprávu předsedy KR. 
 

13. Zpráva sekretariátu 
 
Zprávu sekretariátu uvedl F. Štross. 
 
Národní sportovní agentura nás informovala o přidělené částce v programu Podpora sportovních 
svazů 2022. Ve spolupráci s hospodářem jsme na NSA zaslali upravený rozpočet dle skutečně 
schválené částky a 20. července jsme obdrželi rozhodnutí. Finanční prostředky na účet dorazily 26. 7. 
 



 
 

 

 

Krajské šachové svazy byly na konci června informovány o zaslání krajských členských příspěvků za 
období 8. 10. 2021 – 30. 4. 2022. 
 
Ve spolupráci s KPT proběhla registrace a zajištění letenek na MS kadetů v Gruzii (Batumi) a na MS 
mládeže v Rumunsku (Mamaia). 
 
Delegátovi P. Piskovi byla zajištěna letenka na kongres ECU v Soluni. 
 
Ve spolupráci s hospodářem byla se společností Kosmas uzavřena smlouva o odběru zboží. Na 
základě této smlouvy si Kosmas v červenci odvezl několik set ks šachových publikací vydaných ŠSČR 
k prodeji ve svých obchodech. 
 
Na FIDE byly zaslány podklady k projektu nekrologů (Obituary project), který byl vypsán jako pocta 
všem, kteří zemřeli v uplynulém období, a kteří svou činností významně prospěli šachovému hnutí. 
Projekt bude představen během Šachové olympiády v Indii. 
 
Na FIDE byla zaslána žádost o titul IM pro Lukáše Vlasáka a všechny normy z Pražského šachového 
festivalu, Teplic a Českých Budějovic. Dále byly vyřízeny licence rozhodčích pro Dominiku Šmajzrovou 
a Roberta Radicse. 
 
Písemně jsme podpořili nominaci šachového historika Jana Kalendovského na Cenu města Brna. 
 
Pro ČOV jsme zpracovali dotazník k průzkumu o rovnosti žen a mužů v národních federacích. 
 
Online materiál byl zapůjčen na Open Klatovy a na Czech Open. 
 
V online školení trenérů 4. třídy v roce 2022 splnilo a zaplatilo za test zatím 40 lidí. 
 
V průběhu letních dovolených vypomáhá na sekretariátu osvědčená brigádnice Hana Vrbatová. 
 
V neveřejných přílohách jsou žádosti o změnu federace bratrů Vasyliukových z UKR na CZE. 
 
Usnesení 162/13: VV ŠSČR schvaluje podání žádosti o změnu federace Mykhailo Vasyliuka z UKR na 
CZE. 
 
Usnesení 162/14: VV ŠSČR schvaluje podání žádosti o změnu federace Volodymyra Vasyliuka z UKR 
na CZE. 

Usnesení 162/15: VV ŠSČR bere na vědomí zprávu sekretariátu. 

Úkol 162/2: Zaslat na FIDE žádosti o změnu federace bratrů Vasyliukových – sekretariát. 
 

 

https://cs.wikipedia.org/wiki/Seznam_laure%C3%A1t%C5%AF_Ceny_m%C4%9Bsta_Brna


 
 

 

 

14. Různé 
 
Žádost o navýšení položky rozpočtu V5.5 
P. Pisk požádal o navýšení položky V5.5 (soustředění scouting) o 35.000 Kč na 285.000 Kč. Vysvětlil, 
že projekt Scouting začínal původně na částce 320.000 Kč, která však byla v době covidu snížena na 
250.000 Kč. Při této částce je to však v současné době, při prudkém navyšování cen, u živých akcí 
nerealizovatelné.  Projekt Scoutingu je úspěšný a má řadu kladných ohlasů. Zapojuje se do něj stále 
více lidí, nově např. Tadeáš Baláček. 

Usnesení 162/16: VV ŠSČR schvaluje navýšení položky V5.5 o 35.000 Kč na 285.000 Kč. 

Schůzka s KŠS 
V plánu je schůzka s představiteli Krajských šachových svazů v předběžném termínu 17. září. Hlavními 
tématy by mělo být financování a aktuální situace v KŠS i ŠSČR, a dále projekt KTCM. Za KŠS by měli 
dorazit především předsedové, hospodáři a vedoucí KTCM. Pozvánka včetně přesného místa, data a 
programu bude na KŠS zaslána v průběhu srpna. 
 
Úkol 162/3: Zaslat pozvánku s programem schůzky s KŠS – sekretariát. 
 
Termín 163. schůze VV ŠSČR 
Termín a místo 163. schůze VV ŠSČR bude ještě upřesněno.  Předběžně by se schůze měla uskutečnit 
den před schůzkou s KŠS, tedy 16. září. 
 

15. Závěr 
 
M. Petr poděkoval všem za účast a konstruktivní diskuze a ukončil schůzi v 17:49. 
 
 
 
 
 
......................................          ..................................... 
Zapsal:  František Štross                                       Ověřil: Martin Petr 
 
 
Přehled usnesení: 
 
Usnesení 162/1: VV ŠSČR schvaluje zápis ze 161. schůze VV ŠSČR. 
Usnesení 162/2: VV ŠSČR schvaluje program 162. schůze VV ŠSČR. 
Usnesení 162/3: VV ŠSČR bere na vědomí kontrolu úkolů. 



 
 

 

 

Usnesení 162/4: VV ŠSČR schvaluje proplacení 2. faktury ECU ve výši 37.500 euro spojené s 
pořádáním ME žen 2022. 
Usnesení 162/5: VV ŠSČR bere na vědomí zprávu předsedy ŠSČR. 
Usnesení 162/6: VV ŠSČR bere na vědomí zprávu hospodáře.  
Usnesení 162/7: VV ŠSČR schvaluje předložený aktualizovaný rozpočet české výpravy na olympiádu v 
Chennai 2022. 
Usnesení 162/8: VV ŠSČR bere na vědomí zprávu předsedy KRÚ. 
Usnesení 162/9: VV ŠSČR bere na vědomí zprávu předsedy KM. 
Usnesení 162/10: VV ŠSČR bere na vědomí zprávu předsedy STK. 
Usnesení 162/11: VV ŠSČR bere na vědomí zprávu KMK. 
Usnesení 162/12: VVŠSČR bere na vědomí zprávu předsedy KR. 
Usnesení 162/13: VV ŠSČR schvaluje podání žádosti o změnu federace Mykhailo Vasyliuka z UKR na 
CZE. 
Usnesení 162/14: VV ŠSČR schvaluje podání žádosti o změnu federace Volodymyra Vasyliuka z UKR 
na CZE. 
Usnesení 162/15: VV ŠSČR bere na vědomí zprávu sekretariátu. 
Usnesení 162/16: VV ŠSČR schvaluje navýšení položky V5.5 o 35.000 Kč na 285.000 Kč. 
 
Úkoly: 
 
Úkol 162/1: Zaslat do příští schůze VV zprávu z kongresu ECU v Soluni – P. Pisk. 
Úkol 162/2: Zaslat na FIDE žádosti o změnu federace bratrů Vasyliukových – sekretariát. 
Úkol 162/3: Zaslat pozvánku s programem schůzky s KŠS – sekretariát. 
 
Přílohy: 
 
Příloha 1: Zápis ze 161. schůze VV ŠSČR 
Příloha 2: Hospodaření ŠSČR k 30. 6. 2022 
Příloha 3: Rozhodnutí NSA o dotaci pro ŠSČR 
Příloha 4: Rozpočet ŠSČR 2022 – sektorové členění 
Příloha 5: Zpráva ze soustředění ženské reprezentace 
Příloha 6: Newsletter 07/2022 
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